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   PROTOKÓŁ Nr 1/2014 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej, 

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 22 grudnia 2014 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy w Bielsku Podlaskim, 

ul. Mickiewicza 46.  

 

Czas trwania posiedzenia: godz. 9.00 – 11.30. 

 

Prowadzący posiedzenie: ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSK I – Przewodniczący Rady Gminy 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

     - TISZUK IRENA (Przewodnicząca) 

     - PAC JERZY 

     - PUCHALSKI JAN WALENTY 

     - SIEMIENIUK SŁAWOMIR 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

     - CHILKIEWICZ JERZY (Przewodniczący) 

     - CAR MIKOŁAJ 

     - KIRYLUK MIKOŁAJ 

     - KOWALCZUK JAN 

     - TKACZUK LUCYNA 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

     -  TEREBUN MONIKA (Przewodniczący) 

     -  BOROWSKI ANDRZEJ 

     -  GAŁUSZEWSKI WALENTY 

     -  OLSZEWSKI STANISŁAW 

     -  ONACIK JERZY 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

 

Lista obecności stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu.  

 

Porządek posiedzenia: 
1. Zaopiniowanie materiałów na II Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na dzień 30 

grudnia 2014 r.: 

1a)  Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Bielsk Podlaski. 

1b) Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2014 - 2022. 

1c) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok. 

1d) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Bielsk 

Podlaski na lata 2015-2023. 

1e) Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Bielsk Podlaski na 2015 rok 

1f) Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na 2015 rok. 

1g) Projekt uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji wyborów sołtysów oraz członków rad 
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sołeckich. 

1h) Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy za II półrocze 2014 roku. 

1i) Plan pracy Rady Gminy na 2015 rok. 

1j) Plan pracy Komisji Rady Gminy na 2015 rok. 

2. Sprawy bieżące. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku posiedzenia uzgodniono kilka spraw 

organizacyjnych. Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zwrócił 

się do członków wszystkich Komisji o opinię w sprawie odbywania wspólnych posiedzeń. Wójt 

Gminy RAISA RAJECKA dodała, że Statut Gminy dopuszcza taką formę pracy Komisji. 

Sprawdziła się ona w czasie poprzedniej kadencji, kiedy to wszyscy radni wspólnie 

wypracowywali stanowisko Komisji w sprawach przedkładanych do zaopiniowania, będących 

przedmiotem Sesji Rady Gminy. Komisja Rewizyjna może oczywiście zwoływać odrębne 

posiedzenia na potrzeby przeprowadzanych kontroli lub do wypracowania opinii przed 

udzieleniem Wójtowi corocznego absolutorium. ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI dodał, że 

jako Przewodniczący Rady Gminy nie jest członkiem żadnej Komisji i nie może uczestniczyć 

w głosowaniu. Na prośbę radnego JANA KOWALCZUKA posiedzenia Komisji i Sesje Rady 

Gminy będą zwoływane na godz. 10.oo. 

 Radni jednogłośnie ustalili, że posiedzenia Komisji Rady Gminy będą odbywać się 

wspólnie. Jeśli zajdzie potrzeba i taka będzie wola członków Komisji,  posiedzenia będą 

się odbywać oddzielnie. 

 Następnie Przewodniczący Rady odczytał proponowany porządek najbliższej sesji, 

który został przez członków wszystkich zaakceptowany bez uwag. Protokół z ostatniej Sesji 

Rady Gminy VI kadencji oraz protokół z pierwszej Sesji bieżącej kadencji zostały sporządzone 

i są do wglądu w pok. Nr 113.  

 

Do pkt 1a) 

Wniosek Przewodniczącego Rady Gminy o przyjęcie projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy Bielsk Podlaski stanowi Załącznik Nr 2 do 

protokołu. Przedstawiając wniosek podkreślił, że proponuje utrzymanie wynagrodzenia Wójta 

Gminy w dotychczasowej wysokości. 
 Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie. 
 

Do pkt 1b) 
 Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Bielsk Podlaski na lata 2014-2022, stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu. Temat przedstawiła 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA, wyjaśniła, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

oraz zmiany w budżecie gminy są wprowadzane prawie na każdej Sesji, ponieważ występujące 

w ciągu miesiąca zmiany wymagają zatwierdzenia przez Radę Gminy, część zmian w budżecie 

jest wprowadzania Zarządzeniem Wójta Gminy. Zmiany w WPF są wprowadzane równolegle 

do zmian w budżecie gminy. Na prośbę Przewodniczącego Rady Gminy, który zapytał o 

kolejność przyjmowania uchwał w tej sprawie, Skarbnik Gminy – NADZIEJA 

SOKOŁOWSKA wyjaśniła, że kolejność jest prawidłowa – zgodna z ustawą o finansach 

publicznych. Chodzi o to, że jeśli jakieś zadanie jest zaprognozowane, wówczas może być 

przeniesione do budżetu gminy. 

   Innych pytań i uwag nie zgłoszono, projekt uchwały radni zaopiniowali 

pozytywnie bez uwag.  

 

Do pkt 1c)  
Wniosek Wójta Gminy w sprawie zmian w budżecie gminy na 2014 rok stanowi 

Załącznik Nr 4 do protokołu. Uzasadnienie przyjęcia projektu uchwały przedstawiła Skarbnik 

Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA. Zwróciła uwagę na zmniejszenie dochodów z PROW na 

przebudowę świetlicy w Haćkach, hydroforni Bolesty oraz hydroforni Rajsk. Pożyczka zostanie 

spłacona po przekazaniu pieniędzy z Urzędu Marszałkowskiego, zadłużenie zmniejszy się, 
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część środków z  PROW zostanie przeznaczona na sfinansowanie pożyczki. Radni nie wyrazili 

potrzeby przedstawiania pozostałych propozycji zmian w budżecie, ponieważ zostały 

szczegółowo opisanie we wniosku. 

Pytań i uwag nie zgłoszono, projekt uchwały radni zaopiniowali pozytywnie bez 

uwag.  

 

Do pkt 1d)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Bielsk Podlaski na lata 2015-2023 - stanowi Załącznik Nr 5 do protokołu. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI zapytał, dlaczego w wykazie przedsięwzięć do WPF nie 

ma budowy drogi Knorozy – Sobótka. Skarbnik Gminy NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

wyjaśniła, że zadanie jest ujmowane wówczas, gdy jest planowane na kilka lat (wykracza poza 

rok budżetowy), np. planowane kredyty. 

 Radni nie zgłosili pytań i uwag, a projekt uchwały zaopiniowali pozytywnie bez 

uwag. 

 

Do pkt 1e)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Bielsk Podlaski na 2015 rok - stanowi Załącznik Nr 6 do protokołu. Wójt Gminy RAISA 

RAJECKA poinformowała, że wniosek zawiera autopoprawkę w stosunku do pierwotnej wersji 

projektu budżetu przyjętego Zarządzeniem Wójta Gminy. Powiedziała, że projekt budżetu 

przedstawi w skrócie na sesji, po to by zapoznali się z nim również sołtysi. Poinformowała o 

pozytywnej opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. Następnie omówiła Załącznik Nr 3 

zawierający zadania inwestycyjne na najbliższy rok. Zadania te mają związek z wcześniej 

wykonanymi robotami (dokumentacja, projekty). 

1) Przejęcie urządzeń wodociągowych (Mieszkańcy chcą przekazać na rzecz 

gminy wodociągi, które kiedyś wykonano na ich nieruchomościach. 

Przekazanie odbywa się najczęściej nieodpłatnie), 

2) Przebudowa i remont hydroforni POM Bielsk Podlaski  (przeznacza się 20 

tys. zł na sporządzenie dokumentacji technicznej. Jeśli będzie dokumentacja i 

pozwolenie, wówczas zostanie przygotowane wystąpienie o dofinansowanie 

remontu), 

3) Budowa kanalizacji sanitarnej we wsi Hołody (Brak zainteresowania ze 

strony mieszkańców. Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ 

BOROWSKI zapytał, czy jest szansa na pozyskanie  środków 

pozabudżetowych. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że w sytuacji 

braku zainteresowania ze strony mieszkańców, celowość inwestycji stoi pod 

znakiem zapytania, dodała, że na 1 kilometr powinno być 100 chętnych 

mieszkańców. Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI przypomniał, że w 

Parcewie była robiona przepompownia, żeby podłączyć Hołody, więc 

możliwości techniczne zostały stworzone. Zaproponował, aby nie wykreślać 

z planu tej inwestycji, może z czasem coś się zmieni, może pojawi się jakieś 

dofinansowanie. RAISA RAJECKA zwróciła uwagę, że w każdym budżecie 

jest przewidziane dofinansowanie do przydomowych oczyszczalni ścieków w 

wys. 2,5 tys. zł., ta forma pomocy cieszy się wśród mieszkańców dużym 

zainteresowaniem, koszt budowy oczyszczalni wynosi około 6 – 7 tys. zł. 

Aktualnie trwają zapisy chętnych do zakładania solarów słonecznych, na tej 

podstawie będzie opracowany projekt na ich realizację, ale koszty na razie nie 

są znane. Przed złożeniem wniosku mieszkańcy będą musieli potwierdzić, 

czy podtrzymują swoją decyzję i na taką ilość umów będzie składany 

wniosek na dofinansowanie projektu. ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

podkreślił, że trzeba zastosować dobrą technologię. Radny ANDRZEJ 
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BOROWSKI powiedział, że w Hajnówce zapewniona jest konserwacja. Pani 

Wójt dodała, że na razie nie wiadomo, jakie będą warunki zawieranych 

umów, ale będą również starania o to, by konserwacja była zapewniona, 5-

letnia gwarancja na instalację i 10-letnia na solary. 

4) Budowa linii wodociągowej w obrębie gruntów wsi Orzechowicze (O 

realizację zadania zabiegają mieszkańcy potrzebujący wody. Bez 

dokumentacji nie można przystąpić do realizacji), 

5) Budowa linii wodociągowej w obrębie gruntów wsi Piliki – droga wzdłuż 

boiska, w tych okolicach powstaje osiedle domków jednorodzinnych, 

mieszkańcy zwrócili się z prośbą o doprowadzenie wody, deklarują wkład 

własny), 

6) Budowa dróg wewnętrznych we wsi kolonia Augustowo. Odwodnienie dróg 

– budowa kanalizacji deszczowej (Dotychczas zrobiono kanalizację 

deszczową, na 2015 rok jest planowana nawierzchnia asfaltowa. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że otrzymał już 3 monity w 

sprawie potrzeby wybudowania ścieżki rowerowej wzdłuż tej ulicy. Wójt 

Gminy dodała, że takie monity będą się pojawiać jeszcze długo. Jest to 

odcinek drogi krajowej Nr 66. Co prawda GDDKiA rozpoczęła jej remont, 

który miał być kontynuowany w stronę Bielska, ale z uwagi na brak środków 

zadanie to nie jest realizowane. Były kierowane pisma do Generalnej 

Dyrekcji z prośbą o budowę ścieżki z uwagi na wypadki śmiertelne oraz 

liczne potrącenia pieszych, jednak zadanie jest ciągle na etapie projektu. Pani 

Wójt dodała, że nie ma możliwości budowy chodników przy drogach 

gminnych, ponieważ działki na tym terenie były dzielone do 3-metrowej 

drogi, teraz przepisy są inne. Podkreśliła, że trzeba walczyć o tę ścieżkę 

wzdłuż drogi krajowej. Pani Wójt dodała, że po jej interwencji w Oddziale 

GDDKiA zostały poprawione tablice drogowe na ul. Brańskiej poprzez 

zamalowanie skrótu „kol.” i pozostawienie nazwy „Augustowo”). RAISA 

RAJECKA odczytała udostępnioną przez radnego JERZEGO ONACIKA 

odpowiedź, jaką uzyskał od Generalnej Dyrekcji w sprawie ścieżki 

rowerowej. Z korespondencji tej wynika, że zadanie jest na etapie 

dokumentacji projektowej, a realizacja jest przewidziana na lata 2015-2016. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

zaproponował przygotować wystąpienie w imieniu Rady Gminy i skierować 

do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. RAISA RAJECKA 

dodała, że pismo takie powinni podpisać równolegle Wójt Gminy oraz 

Przewodniczący Rady Gminy. Propozycja została jednogłośnie 

zaakceptowana przez radnych. 

7) Rozbudowa drogi gminnej na odcinku Knorozy – Sobótka (Na 2015 rok 

przewidziano 5 tys. zł), 

8) Przebudowa drogi gminnej Grabowiec – Skrzypki Duże oraz części drogi 

powiatowej Skrzypki Duże – Truski (Wspólnie z Powiatem Gmina Bielsk 

Podlaski wystąpiła z wnioskiem o dofinansowanie w ramach tzw. 

„schetynówki”, ponieważ inwestycja jest kosztowna. Dofinansowania nie 

przyznano, więc złożono odwołanie, wskutek którego przyznano dodatkowo 

1 punkt, co jednak nie zakwalifikowało wniosku do sfinansowania. Wobec 

tego zapadła decyzja o przygotowaniu wspólnie z Powiatem wniosku do 

Ministra Administracji i Cyfryzacji o ponowną ocenę wniosku złożonego 

przez Gminę i Powiat Bielski. Radny JAN WALENTY PUCHALSKI 

przyznał, że inwestycja jest bardzo kosztowna, zauważył, że odcinek drogi z 

Grabowca do Skrzypek Dużych jest drogą na pola i nie będzie 

wykorzystywana. Z uwagi na wysoki koszt realizacja całej inwestycji 
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rozciągnie się w czasie. Dobrym rozwiązaniem byłoby podzielenie inwestycji 

na 2 etapy, II etap dotyczyłby drogi Skrzypki Duże – Truski. RAISA 

RAJECKA powiedziała, że w okresie zimowym, kiedy to inwestycja nie 

może być realizowana należy wykorzystać czas na drogę odwoławczą. Jeśli 

zostanie załatwiona odmownie, wówczas ze Starostą trzeba będzie 

zastanowić się, jak zrobić 1-kilometrowy odcinek Bolesty – Skrzypki. Radny 

J.W. PUCHALSKI dodał, że drogi powinna zrobić firma, która będzie 

stawiać wiatraki, ponieważ zobowiązała się do tego w trakcie podpisywania 

umów z mieszkańcami. Odnosząc się do tej wypowiedzi Pani Wójt 

podkreśliła, że Gmina ma swoje drogi i swoje plany co do budowy dróg, 

natomiast temat wiatraków wróci przy okazji przeprowadzania konsultacji w 

sprawie studium zagospodarowania przestrzennego. Nie należy liczyć na to, 

że ktoś inny wybuduje gminie drogi. Pani Wójt przypomniała, że drogi 

powiatowe są budowane zawsze z niemałym udziałem finansowym gminy, 

im większy udział, tym większa szansa na realizację  inwestycji. Do budżetu 

gminy może być wprowadzona budowa drogi gminnej, natomiast realizowana 

wspólnie z Powiatem droga Bolesty – Skrzypki Duże nie może być ujęta, 

ponieważ jest to droga powiatowa. Podkreśliła przy tym, że mieszkańcom 

Skrzypek ta droga się należy. Na pytanie Wiceprzewodniczącego Rady 

Gminy  - ANDRZEJA BOROWSKIEGO, jaki jest termin na udzielenie 

odpowiedzi przez Ministra, Pani Wójt odpowiedziała, że jest on nieznany i 

należy uzbroić się w cierpliwość). 

9) Przebudowa drogi gminnej: droga powiatowa – Malinowo – droga powiatowa   

10) Przebudowa drogi gminnej Parcewo – Hołody, 

11) Budowa rowu do odprowadzania wód powierzchniowych po nawalnych 

deszczach we wsi Mokre, 

12) Budowa rowu do odprowadzania wód powierzchniowych po nawalnych 

deszczach we wsi Piliki  

13) Przebudowa drogi gminnej Kożyno – Hukowicze (Inwestycja miała być 

realizowana wspólnie z Gminą Czyże, która deklarowała wkład finansowy w 

wys. 20 tys. zł. Zadanie wymagało jednak uregulowania stanu prawnego, 

ponieważ pas drogi ewidencyjny na mapie jest inny niż „wyjeżdżony” w 

terenie), 

14) Przebudowa dróg gminnych odcinek Szastały – Pietrzykowo Gołąbki  oraz 

części drogi powiatowej (Planuje się na części drogi zrobić porządek. Do 

Pietrzykowa przez Piliki prowadzi droga, ale jest problem dot. ujęcia jej w 

planach Powiatu. Przewiduje się wykonać dokumentację na część gminną. W 

Szastałach trzeba położyć drugą warstwę asfaltu. Postanowiliśmy 

uporządkować i poprowadzić drogę do Pietrzykowa.   A.G. TYMIŃSKI 

zauważył, że w tej sytuacji trzeba będzie wycofać się z projektu budowy 

drogi z Pilik do Pietrzykowa. Pani Wójt potwierdziła to spostrzeżenie i 

dodała, że na lata 2014-2020 w ramach PROW każda gmina może 

wykorzystać 3 mln zł na przebudowę swoich dróg). 

15) Budowa przepustu przez rzekę Bronka w obrębie gruntów wsi Brześcianka 

(na 2015 rok przewidziano wydanie 15 tys. zł na prośbę mieszkańców. 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że przewidywany koszt 

budowy – 350 tys. zł jest bardzo wysoki, przypomniał, że most w Bańkach 

kosztował tylko 40 tys. zł. Pani Wójt wyjaśniła, że podane koszty są kwotami 

szacunkowymi. Podkreśliła, że każda przebudowa wymaga odpowiednich 

parametrów technicznych. Lepiej mieć w budżecie zabezpieczenie na większą 

kwotę, niż dokładać), 

16) Przebudowa drogi gminnej w obrębie gruntów wsi Rajsk oraz części dróg 
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powiatowych (Droga Rajsk – jest bardzo ważną inwestycją. Mieszkańców nie 

interesuje, kto jest zarządcą drogi, chcą, aby była przejezdna. Droga gminna 

Orzechowicze – Rajsk kończy się przy cerkwi, dalej jest droga powiatowa 

prowadząca do Plutycz. Przy okazji naboru wniosków do „schetynówki”, 

dobrze byłoby złożyć wniosek na dofinansowanie tej drogi. Przewiduje się 

opracowanie dokumentacji technicznej). 

17) Budowa garażu na samochody strażackie we wsi Parcewo (Wykonana jest 

dokumentacja, czekamy na unijne wsparcie. ANATOL GRZEGORZ 

TYMIŃSKI stwierdził, że inwestycja jest bardzo kosztowna. Wójt Gminy 

RAISA RAJECKA wyjaśniła, że po przetargu koszt prawdopodobnie będzie 

mniejszy), 

18) Remont i modernizacja świetlicy wiejskiej we wsi Szastały (inwestycja jest 

na ukończeniu, pozostało jedynie zapłacić za ocieplenie budynku i rynny), 

19) Przebudowa i rozbudowa świetlicy wiejskiej we wsi Kotły (Inwestycja nie 

jest realizowana z powodu odwołań składanych przez mieszkankę Kotłów), 

20) Budowa Ośrodka Kulturalno-Edukacyjnego we wsi Zubowo (Wójt Gminy 

RAISA RAJECKA podkreśliła, że mieszkańcy Zubowa bardzo zabiegają o 

realizację tej inwestycji. Radny JAN KOWALCZUK potwierdził, że 

mieszkańcy czekają na budowę nowej świetlicy, dodał, że świetlica powinna 

być w każdej wsi. Przypomniał, że wnioskował o remont świetlicy w 

Miękiszach. RAISA RAJECKA poinformowała, że inwestycja została ujęta 

w budżecie gminy 2014 roku. Co prawda dokumentacja jest wykonana, ale 

budowa nie ruszy bez unijnych środków. Wniosek zostanie złożony po 

ogłoszeniu naboru w 2015 roku. W rozdaniu 2007-2013 nie było tak źle z 

pozyskiwaniem środków. Ponadto obowiązuje zasada, że jedna wieś może 

wykorzystać nie więcej niż 500 tys. zł. Jednak zdarza się, że cała pula nie 

może być wykorzystana, jeśli dofinansowanie zostanie przyznane na remont 

kościoła lub cerkwi. Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI odnosząc się do 

uwagi Przewodniczącego Rady Gminy o wysokich kosztach realizacji tego 

typu inwestycji, zwrócił uwagę, że dokumentacja techniczna musi być 

sporządzona profesjonalnie z zachowaniem obowiązujących wymogów. Jeśli 

jest wymóg wykonania podjazdów dla osób niepełnosprawnych i 

dostosowania do ich potrzeb łazienki, to inwestycja musi kosztować .  RAISA 

RAJECKA poinformowała, że ponad 300 tys. zł  przeznaczono w budżecie 

gminy na remonty świetlic. Są to pieniądze przeznaczone na dofinansowanie 

do projektów realizowanych w ramach Lokalnej Grupy Działania Puszcza 

Białowieska, gdzie można pozyskać 60 – 100 tys. zł. Na początku roku  

rozpoczną się prace nad harmonogramem remontu świetlic. Miękisze zostaną 

w nim uwzględnione, ponieważ prace już tam rozpoczęto. W planie są 

również świetlice w Stołowaczu, Strykach, Husakach, Bańkach i Nałogach. 

Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI wyraził 

swoją opinię co do zakresu remontu świetlic lub ich budowy, twierdząc, że 

koszt budowy jest bardzo wysoki. Jego zdaniem niezasadnym jest budowanie 

świetlic tam, gdzie były szkoły, kluby rolnika i w tej chwili nie są 

wykorzystywane. Świetlica w Nałogach jest zadbana, wystarczy dorobić 

poręcz przy wejściu do budynku. Dodał, że wiele świetlic jest pozamykanych. 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI zasugerował, aby zrobić ogólny 

projekt na kilka świetlic jednocześnie. Zauważył, że mieszkańcy zauważają 

różnice w wielkości środków przeznaczanych na poszczególne świetlice.    

Wójt Gminy RAISA RAJECKA zwróciła uwagę, że warto jest posłuchać 

opinii mieszkańców na temat remontu świetlic, jest to zadanie powszechnie 

akceptowane, mieszkańcy wielu wsi mają już godne warunki do tego, żeby 
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spotykać się w swoim środowisku. W ciągu ostatnich dwóch kadencji dużo 

świetlic zostało odnowionych. Została wprowadzona zasada, aby rozpoczęty 

remont skończyć, a dopiero potem rozpocząć nowy. Remontowanie wielu 

świetlic jednocześnie jest niegospodarne. Radny JAN WALENTY 

PUCHALSKI przypomniał, że długo trwał remont świetlicy w Bolestach, 

który niejako był zobowiązaniem ze strony Gminy za sprzedaną szkołę. 

Podzielił się również swoimi uwagami co do jakości wykonywanych robót i 

zgłaszanych usterek. Jako przykład podał niestarannie wykonywane prace 

przy układaniu kostki, co zgłaszał do Urzędu Gminy. Pani Wójt powiedziała, 

że dobrą praktyką jest sprawowanie nadzoru nad wykonywanymi pracami w 

sołectwie przez sołtysów. Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI dodał, że 

Gmina jest związana najniższą ceną, często są angażowani podwykonawcy, 

którzy próbują oszczędzać podczas wykonywanych robót. Pani Wójt dodała, 

że bardzo często po wygranym przetargu wykonawca, zanim wejdzie  na plac 

budowy, szuka dodatkowych robót, które powinny być wykonane w cenie 

wygranej w przetargu. Zaproponowała, aby na kolejnych posiedzeniach 

przedyskutować, które świetlice należałoby ująć do remontu. Radny JERZY 

CHILKIEWICZ powiedział, że świetlice należy remontować tam, gdzie 

ludzie dbają o ich stan. Wiceprzewodniczący Rady Gminy ANDRZEJ 

BOROWSKI zaproponował, aby zorganizować sesję wyjazdową  w maju, 

aby obejrzeć w terenie stan świetlic oraz dróg, dzięki temu łatwiej będzie 

podjąć decyzję w sprawie remontu. Pani Wójt zaproponowała zapisać  ten 

temat w planie pracy Rady Gminy. Przed wyjazdem trzeba będzie ustalić 

trasę.   

 Radny JERZY CHILKIEWICZ mówił o potrzebie pozyskania środków  

na budowę garażu w Parcewie z Lokalnej Grupy Działania Puszcza 

Białowieska, a ANDRZEJ BOROWSKI wspomniał o potrzebie dostosowania  

oświetlenia ulicznego (uzupełnienia brakującego) w związku z rozbudową 

Sołectwa Hryniewicze Duże. RAISA RAJECKA wyjaśniła, że pierwotnie 

miał być postawiony słup i zainstalowane lampy, ale wykonawca zrobił 

inaczej (słupy nie będą stawiane, a linia zostanie przeprowadzona pod ziemią. 

Przyznała, że problem należy rozwiązać. Przy okazji drobnych remontów 

zostaną uzupełnione brakujące lampy, jeśli natomiast nie ma słupa, wówczas 

na jego postawienie musi być wydane pozwolenie na budowę. Radna 

MONIKA TEREBUN zgłosiła, że podobna sytuacja jest w Widowie (nie 

świeci 10 lamp na odcinku drogi w stronę oczyszczalni). Wójt Gminy 

wyjaśniła, że droga łącznie z oświetleniem została jakiś czas temu przekazana 

do Miasta, a w budżecie miasta ujęto modernizację oświetlenia, co powinno 

rozwiązać problem, być może w najbliższym roku. 

 Przewodniczący Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

poinformował, że rodzice uczniów Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w 

Łubinie Kościelnym zgłaszają potrzebę wybudowania boiska przy szkole, 

zasugerował przynajmniej wyrównać teren przeznaczony na boisko. RAISA 

RAJECKA przyznała, że inicjatywa jest zasadna i powinna być realizowana 

wraz z zarządcą terenu, tj. Dyrektorem szkoły.  Przypomniała, że szkoła w 

Łubinie Kościelnym została w ostatnim czasie wyposażona w plac zabaw w 

ramach rządowego programu „Radosna Szkoła”, dokończono salę 

gimnastyczną, uporządkowano plac wokół szkoły oraz wyremontowano dach 

budynku. Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI zwrócił uwagę, że o teren 

boiska powinni zadbać również rodzice oraz nauczyciele szkoły. MONIKA 

TEREBUN dodała, że wyposażenie boiska, np. bramki powinny mieć atest. 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, radni postanowili przedstawiony projekt 
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budżetu na 2015 rok zaopiniować pozytywnie. 

 

 

Do pkt 1f)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2015 rok - stanowi Załącznik Nr 7 

do protokołu. Projekt programu przedstawiła Wójt Gminy - RAISA RAJECKA. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, projekt uchwały zaopiniowano 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1g)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie zarządzenia i organizacji 

wyborów sołtysów oraz członków rad sołeckich - stanowi Załącznik Nr 8 do protokołu. Projekt 

uchwały przedstawiła Wójt Gminy - RAISA RAJECKA, natomiast radni zgłosili, aby zebrania 

rozpocząć po świętach. 

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, projekt uchwały zaopiniowano 

pozytywnie. 

 

Do pkt 1h)  
Sprawozdanie z realizacji planów pracy Komisji Rady Gminy Bielsk Podlaski za II 

półrocze 2014 roku - stanowi Załącznik Nr 9 do protokołu. Ustalono, że zostanie ono 

odczytane podczas najbliższej sesji Rady Gminy. 

 

Do pkt 1i, 1j)  
Projekt planu pracy Rady Gminy na 2015 rok - stanowi Załącznik Nr 10 do protokołu, 

natomiast projekt planu pracy Komisji – Załącznik Nr 11 do protokołu Wójt Gminy RAISA 

RAJECKA poinformowała, że radnym doręczono propozycje ujęcia w planie tematów 

wynikających z obowiązujących przepisów, jednocześnie Przewodniczący Komisji zostali 

poproszeni o przygotowanie ewentualnych dodatkowych zagadnień, którymi Rada Gminy 

miałaby się zająć w najbliższym roku.  Nawiązując do dyskusji przeprowadzonej podczas 

omawiania projektu budżetu na 2015 rok, radni zdecydowali ująć w planie pracy Komisji w m-

cu maju – wyjazdowego posiedzenia komisji w celi dokonania przeglądu świetlic i dróg na 

terenie gminy.  

Radni nie zgłosili żadnych pytań i uwag, projekty obu uchwał zaopiniowano 

pozytywnie z uwzględnieniem wprowadzonej poprawki. 

 

Do pkt 2) 
W sprawach bieżących radni poruszono następujące tematy: 

Radny JAN WALENTY PUCHALSKI: 

 – Mieszkańcy Bolest zgłaszają potrzebę wykonania rowu odprowadzającego wodę deszczową 

w kierunku wsi Grabowiec. Wójt Gminy RAISA RAJECKA wyjaśniła, że Gmina ma 

obowiązek odwodnienia dróg gminnych poprzez wykonanie rowów w pasie drogowym, 

natomiast nie ma uprawnień do wchodzenia na teren prywatny. Zwróciła uwagę, że od lat 

występują na określonym obszarze naturalne cieki wodne, których nie zlikwiduje się. 

Zaproponowała, aby obejrzeć ten teren podczas wyjazdowego posiedzenia Komisji w maju 

2015 roku. 

- Sołtysi podczas sesji Rady Gminy nie zawsze wiedzą, na jaki temat przeprowadzane jest 

głosowanie, zaproponował więc, aby Przewodniczący poszczególnych komisji referowali na 

sesji szczegółowo, co zostało uzgodnione na posiedzeniach komisji. Chodzi o bieżące sprawy. 

Przypomniał, że kiedyś sesje trwały dłużej. RAISA RAJECKA powiedziała, że na sesjach 

zawsze są odczytywane wnioski oraz poddawane pod głosowane projekty uchwał, ale obecni na 

Sali sołtysi nie zawsze słuchają tego z uwagą. Poza tym 2 razy w ciągu roku składane są 
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sprawozdania z pracy komisji, w których głównie są ujmowane zagadnienia, które nie były 

przedmiotem obrad sesji.    

Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI  

- Stwierdził, że radnemu z pewnością chodzi o to, by pokazać, nad czym radni pracują podczas 

posiedzeń komisji. Jeśli zostaną wypracowane konkretne wnioski, z pewnością będą 

przekazane na sesji. Nie ma potrzeby przenoszenia dyskusji z komisji na sesję. Omówił też tryb 

załatwiania wniosków i udzielania na nie odpowiedzi. 

Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI 

- Powiedział, że na posiedzeniu komisji jest czas na rzeczową dyskusję i wypracowanie 

wniosków, natomiast sesja jest do tego, by przekazać i przegłosować wypracowane stanowisko. 

Radna IRENA TISZUK 

- Podzieliła się swoimi spostrzeżeniami, jako osoba która jednocześnie pełni funkcję sołtysa. 

Stwierdziła, że sołtysi rzeczywiście byli niedoinformowani, np. nie zawsze wiedzą, jaka działka 

jest przeznaczona do sprzedaży, zwłaszcza jeśli radny z danego okręgu nie przekazuje takich 

informacji. 

Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

- Odnosząc się do dyskusji, odczytała fragment Statutu Gminy Bielsk Podlaski dotyczący 

spotkań radnych z wyborcami. Nie zgodziła się ze stwierdzeniem, że sołtysi są 

niedoinformowani. Na każdej sesji Wójt przedstawia bardzo szczegółowe sprawozdanie z 

działalności w okresie międzysesyjnym w zakresie zadań każdego referatu. Poza tym, część 

materiałów zamieszcza się w Biuletynie Informacji Publicznej (m.in. budżet gminy, ogłoszenia 

o sprzedaży nieruchomości, które również otrzymuje sołtys danego sołectwa). Gospodarka 

finansowa gminy jest jawna. Szczegóły z zakresu budżetu zawsze omawia Skarbnik Gminy, 

wystarczy uważnie wszystkiego wysłuchać. Na sesji Przewodniczący Rady odczytuje wniosek 

w sprawie poddawanej pod głosowanie uchwały. 

Radna LUCYNA TKACZUK 

- Zapytała o terminy zwoływania sesji. Radny ANDRZEJ BOROWSKI powiedział, że radni 

mogą zgłaszać swoje sugestie co do terminu posiedzeń. LUCYNA TKACZUK poprosiła o 

zwołanie posiedzeń przed 28 stycznia 2015 r.  

Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

-  Odczytał złożony przez mieszkańców wsi Krzywa protest dotyczący wysokiej stawki podatku 

od nieruchomości dla tych mieszkańców, którzy nie są rolnikami. Przyznał, że stawka jest 

wysoka, ale nie z winy gminy. W takiej sytuacji właściciele nieruchomości często dzierżawią 

dodatkowe grunty, żeby płacić mniejszy podatek rolny. Wójt Gminy RAISA RAJECKA 

dodała, że został przygotowany projekt odpowiedzi w tej sprawie, jaki zostanie wysłany 

autorom protestu (odczytano jego treść). Rada Gminy może wrócić do tego tematu podczas 

konstruowania projektu budżetu na 2016 rok. 

Radny ANDRZEJ BOROWSKI 

- Poruszył temat kosztów wykonania rowów odprowadzających wodę. 

Przewodniczący Rady Gminy – ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

-  W związku z dużą ilością działek Skarbu Państwa położonych na terenie gminy, zapytał, 

kiedy zostaną przyjęte kierunki zagospodarowania przestrzennego. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że na razie trwają prace nad wykonaniem 

projektu studium zagospodarowania przestrzennego, w następnej kolejności będą uzgodnienia 

oraz uchwała Rady Gminy. Agencja wydała swoje własne przepisy, które nie są spójne z 

ustawą. Wszędzie jest identyczna sytuacja. Agencja obawia się, że tereny rolne mogą w planie 

być przeznaczane na inwestycje, wówczas będą droższe. Stosowne pisma  były do Agencji 

wysyłane w odpowiedzi na zapytania o przeznaczenie nieruchomości. Zastępca Wójta Gminy 

ANATOL FILIPIUK wyjaśnił procedurę uchwalania studium, podał terminy trwania 

uzgodnień, wnoszenia uwag, wyłożenia do wglądu  i publicznej dyskusji. Realny termin 

przyjęcia uchwały to marzec 2015 roku. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA 



 1

0 

 

-  Zwróciła się do radnych o wytypowanie ze swojego grona 3 kandydatów do komisji 

inwentaryzacyjnej w celu sporządzania spisów inwentaryzacyjnych mienia (nieruchomości 

Skarbu Państwa, leżące w terenach zabudowanych). Przypomniała, że w skład tej komisji 

wchodzi 3 pracowników Urzędu Gminy i 3 radnych.  Zgłoszono następujących radnych, którzy 

wyrazili zgodę na pracę w komisji inwentaryzacyjnej: 

- Radny JERZY CHILKIEWICZ 

- Radny ANDRZEJ BOROWSKI 

- Radna LUCYNA TKACZUK 

 

Radny MIKOŁAJ CAR 

- Poinformował, że do Urzędu Gminy złożył wniosek o wykonanie nawierzchni asfaltowej na 

drodze gminnej przy mleczarni w Knorydach (przy okazji wylewania asfaltu na drodze 

powiatowej). Pani Wójt wyjaśniła, że wniosek wpłynął w ostatnich dniach, więc nie było 

jeszcze czasu na udzielenie pisemnej odpowiedzi. Wyjaśniła, że budowa drogi Mokre-

Knorydy-Starowieś jest dofinansowywana z budżetu gminy i stanowi drogę powiatową. Nie 

można jednak samowolnie poszerzyć tej inwestycji i wylać asfaltu na dodatkowej powierzchni, 

potrzebna jest dokumentacja i pozwolenie na budowę. 

Radna MONIKA TEREBUN 

- Zgłosiła problem dotyczący konieczności budowy chodnika przy drodze do Widowa. 

Podkreśliła, że jest to priorytetowy wniosek mieszkańców tej miejscowości. Na drodze jest 

natężony ruch pieszy i rowerowy, stąd prośba do Pani Wójt o interwencję w Starostwie 

Powiatowym, aby opracować dokumentację techniczną na tę inwestycję. Droga jest 

niebezpieczna, a korzystają z niej dzieci chodzące do szkoły. Radna poprosiła również o 

dofinansowanie inwestycji z budżetu gminy. Oba wnioski złoży na piśmie do Urzędu Gminy. 

Korespondencja w tej sprawie jest ciągle prowadzona. 

Wójt Gminy RAISA RAJECKA potwierdziła potrzebę budowy, która była zgłaszana przez 

radnych, mieszkańców oraz sołtysów. Temat jest również znany Burmistrzowi Bielska 

Podlaskiego, który jest zainteresowany budową chodnika i ścieżki rowerowej. Droga ta 

dodatkowo prowadzi do Ogrodnik. Powiat niestety nie miał środków na realizację tej 

inwestycji, ale będą prowadzone rozmowy między samorządami. Pani Wójt zadeklarowała, że 

złoży do Rady Gminy wniosek o przeznaczenie z budżetu gminy części środków na realizację 

inwestycji na odcinku drogi przebiegającym przez gminę i pomoc w jej realizacji. 

- Radna zgłosiła również prośbę o przedłużenie trasy autobusu MPK do końca wsi Widowo, 

ponieważ aktualnie autobus zatrzymuje się na końcu tzw. starego Widowa. Przewodniczący 

Rady Gminy ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI stwierdził, że życzenia mieszkańców są 

trochę wygórowane, ponieważ część mieszkańców gminy w ogóle nie ma połączenia 

autobusowego z Bielskiem, jako przykład podał Nałogi, gdzie najbliższy przystanek znajduje 

się w odległości 10 km. Pani Wójt dodała, że Gmina Bielsk jest największą gmina w powiecie 

(podała powierzchnię, liczbę mieszkańców oraz długość dróg), trudno jest osiągnąć taki stan, 

aby wszyscy mieszkańcy żyli na miarę XXI wieku. Nie da się zapewnić wszystkim dojazdu. 

Radna LUCYNA TKACZUK zaapelowała, aby myśleć realnie. 

 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI 

o godz. 11.30 zamknął posiedzenie. 

 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

Przewodniczący posiedzenia: 

ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI      ......................... 

(Przewodniczący Rady Gminy) 
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Członkowie Komisji Rewizyjnej: 

1. TISZUK Irena 

(Przewodnicząca) 

…………………………. 

2. PAC Jerzy ......................................... 

3. PUCHALSKI Jan Walenty ....................................... 

4. SIEMIENIUK Sławomir .......................................... 

      

Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki  

Komunalnej i Przestrzennej 

1. CHILKIEWICZ Jerzy 

(Przewodniczący) 

........................................ 

2. CAR Mikołaj ....................................... 

3. KIRYLUK Mikołaj ....................................... 

4. KOWALCZUK Jan ........................................ 

5. TKACZUK Lucyna ........................................ 

     

Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych: 

1. TEREBUN Monika 

(Przewodnicząca) 

.................................... 

2. BOROWSKI Andrzej ................................... 

3. GAŁUSZEWSKI Walenty ................................... 

4. OLSZEWSKI Stanisław ................................... 

 

5. ONACIK Jerzy ................................... 

 

 


